
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 12/2019 (242) 

ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 26. listopadu 2019 od 13:00 s místem konání 

 v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 

Přítomni: Buček Patrik, Bc.; Dujka Petr, Mgr.; Fluxa Petr, Ing.; Halgoš Martin;  

Horáková Monika, Ing. Ph.D.; Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.; Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.; 

Kopřivová Kateřina; Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; Kuřitka Ivo, doc. Ing. et Ing. Ph.D. et Ph.D.;  

Mach Václav, Ing.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; Melichárek Zdeněk, Mgr. Ph.D.;  
Mráček Aleš, doc. Mgr. Ph.D.;  Mrázek Jan, Ing.; Musil Miroslav, Ing. Bc. Ph.D.;  

Nemeškal Libor, doc. MgA. Ph.D.; Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.; Ondra Pavel, Ing.; 
Pacholík Viktor, Mgr. et Mgr. PhD.; Paul David; Rybová Magdaléna, Bc.; Ryzí Nikolas, Bc.;  

Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.; Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.; Soukalová Radomila, Ing. Ph.D.; 

Staněk Michal, doc. Ing. Ph.D.; Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; 

Šula Tomáš, PhDr. Ph.D.; Trojan Jakub, RNDr. MSc. MBA. Ph.D.;  

Úředníček Zdeněk, doc. RNDr. Ing. CSc.; Valášek Pavel, doc. Ing. CSc.  

Celkem přítomno:  33 členů AS UTB (z 36) 

Omluveni: Koutný Lukáš, Bc.; Strohmandl Jan, Ing. Ph.D. 

Nepřítomni: Nguyen Quang Milan 

Stálí účastníci zasedání: Sedlařík Vladimír, prof. Ing. Ph.D.; Knápková Adriana, doc. Ing. Ph.D.;   

Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Blahová Michaela, Ing. Ph.D.; Kalenda Jan, Mgr. Ph.D.;  

Černý Alexander, RNDr.; Macháčková Alena, Ing. CSc.; Fabián Ondřej, PhDr.; Procházka Miroslav, Ing. 

Přizvaní hosté: Peterka Jiří, Ing. 

Předběžný program:  

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 11/2019 (241).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel.  

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 11/2019 (241) 

Zápis ze zasedání AS UTB č. 11/2019 (241) byl po zapracování připomínek zaslán všem účastníkům 

zasedání a zveřejněn v informačním systému UTB včetně projednávaných dokumentů. 

K hlasování přítomno 33 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 242/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 11/2019 (241) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       33 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 242/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 11/2019 (241) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na zasedání č. 11/2019 (241) nebyla přijata usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo vyžadují kontrolu 

plnění. 
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Ad 3) Projednání programu zasedání 

K hlasování přítomno 33 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 242/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 12/2019 (242) ve znění: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 11/2019 (241).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       33 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 242/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 12/2019 (242) ve znění: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 11/2019 (241).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sedlařík  

- K 1. 11. 2019 byla jmenována do funkce prorektorky pro internacionalizaci Dr. Blahová 

Michaela. 

- 30.10. Veletrh pracovních příležitostí.  

- 25. 10. byly odeslány na MŠMT k registraci I. změny Stipendijního řádu UTB.  

- Na NAÚ byl zaslán první Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení UTB. 

- Zahájení Logistického symposia FLKŘ, UH. 

- Návštěva ministra průmyslu a obchodu doc. Havlíčka na UTB. 

- Na MŠMT byla ve druhé polovině listopadu odeslána řada standardních žádostí o dotace či 

příspěvky. 

- Akce UTB k 30. Výročí sametové revoluce (přednáška, výstava, průvod). 

- Zasedání Valné hromady TIC, s.r.o. 

Prorektorka doc. Knápková 

- Veletrh pracovních příležitostí: velmi zdařilá akce, hojná účast zpětná vazba od studentů i firem.  

- Nezaměstnanost absolventů pod 1 %. 

- Problematika studentů se specifickými potřebami – kancelář na U18, fakultní tutoři. 

- V únoru se plánuje setkání vedení UTB se zaměstnanci. 

Dr. Matýsek – v prosinci se má uskutečnit schůzka Komise pro stravování a ubytování, datum bude 

oznámen, Dr. Matýsek vyzývá členy AS UTB k zaslání podnětů a připomínek. 

Dr. Kozáková – pozvání do jazykových kurzů, které budou uskutečňovány od ledna 2020 

(Francouzština, Němčina, Angličtina). 
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Prorektorka Dr. Blahová 

- Po aktualizaci byl spuštěn web Apply.utb.cz pro přihlášky do anglických studijních programů na 

UTB. V průběhu listopadu 2019 byly revidovány vybrané fakultní směrnice pro přijímací řízení 

do studijních programů akreditovaných v anglickém jazyce. Fakultám byla nabídnuta možnost 

konzultovat připravované fakultní směrnice s MO před jejich schválením na fakultách. 

- Ve dnech 11. - 14. listopadu 2019 proběhla na UTB návštěva ze dvou partnerských 

ukrajinských univerzit (Vasyl’Stus Donetsk National University a Kyiv National Economic 

University named after Vadym Hetman) a 20. listopadu 2019 proběhla návštěva zástupce 
Technologické univerzity v Hondurasu (Universidad Tecnológica de Honduras) a Federální 

univerzity v Tocantins v Brazílii (Universidade Federal do Tocantins de Brasil). 

- Ve dnech 6. – 7. 11. 2019 se zástupci UTB zúčastnili největší české konference zaměřující se na 

oblast internacionalizace vysokoškolského vzdělávání – CZEDUCON. Připravuje se strategie 

internacionalizace pro období 2021-2025. 

Prorektor Dr. Beníček 

- Rada pro vnitřní hodnocení: schváleny 2 nové směrnice SR 32 Standardy studijních programů 

UTB a SR 33 Pravidla pro zadávání a zpracování bakalářských, diplomových a rigorózních 

prací, jejich uložení, zpřístupnění a kontrola původnosti, nutnost vydat směrnice děkana. 

- Intenzivní kurzy českého jazyka, přihlášky pro další akademický rok (do 30. června 2020). 

Dr. Pacholík se dotázal na Etickou komisi, bude zřizována i na fakultách nebo jen celouniverzitní? 

Ing. Macháčková – fakulty musí zřízení komise zapracovat do Statutu (změny Statutu), posuzování 

závěrečné práce je hlavně na vedoucích prací. 

Prorektor Dr. Kalenda 

- Na příštím zasedání budou prezentovány výsledky sběru informací od zaměstnanců. 

- Akce Absolvent 2019. 

Ad 5) Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2019“. 

Kvestor podrobně komentoval prezentaci návrhu. 

Proběhla diskuze problematiky ohledně snížení koeficientu náročnosti kombinovaného studia. 

- Doc Sysel uvedl, že zastává myšlenku rovného přístupu ke všem studentům, což se týká nejen 

náročnosti studia a požadavků na studenta, ale i otázky ekonomické. 

- Doc. Úředníček: kombinované studium předpokládá stejné výsledky jako studium prezenční, 

koeficient náročnosti je otázka politická. 

- Doc. Novák: není potřeba znát číslo koeficientu před přijímacím řízením? 

- RNDr. Černý: vše je o nákladech, UTB má příliš mnoho studentů kombinované formy (39 %, 

cílem je dostat se pod 30 %). 

- Rektor prof. Sedlařík: poukázal na nadbytek studentů v kombinované formě studia, je nutno se 

více zaměřit na prezenční formu studia. 

Dále se diskutovalo o sounáležitosti fakult ve financování rekonstrukce, či opravy budovy U1. 

- Doc. Sysel: fakulty mají ve svých fondech našetřeny finance, panuje obava, že o ně přijdou. 

Fakulty, které nejvíce našetřily, budou přispívat nejvíce. Upozornil, že v případě nesouhlasu 

fakult to bude v rozporu s nadřazeným vnitřním předpisem Řád hospodaření a účtování UTB ve 

Zlíně, konkrétně se čl. 6 odst. 20, dle kterého nelze zůstatky fondů součástem odejmout. Vyzval 

členy AS UTB, aby fakulty navrhly vlastní konstruktivní řešení financování objektu U1. 

- Kvestor: zdůraznil, že univerzita je jako jeden celek, vyzdvihl důležitost kolegiality. FT přispěje 

53 mil. Kč z fondu provozních prostředků. 
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- Rektor prof. Sedlařík: upozornil, že budova U1 je ve velmi špatném stavu a požádal ostatní 

fakulty o součinnost kompromisního řešení. Problematika se řeší s děkany fakult a bude též 

projednávána ve Stavební komisi. 

- Doc. Novák: poukázal na výdaje pro rekonstrukci v objektu U2, FaME si šetří, vytváří rezervu 

a vy nám ji seberete? 

- Dr. Černý: srovnal stáří budovy U1 a U2. Prohlásil, že rozpočet UTB stanovujeme zodpovědně 

s ohledem na univerzitu jako celek. 

Materiál postoupen k projednání v EK. 

Ad 6) Různé 

Doc. Sysel prezentoval hierarchii komunikace navrženou rektorem. 

- Projednávané materiály předložené rektorem můžou členové senátu připomínkovat tak, že 

připomínky zašlou předsedovi AS (předsedovi komise), který je následně předá předkladateli 

(rektor), případně osobě pověřené předkladatelem (po předchozí domluvě). Předkladatel je 

vypořádá a upravený materiál zašle zpět předsedovi AS (předsedovi komise), který je dále předá 

členům AS. 

- Komunikaci předsedů komisí s předkladatelem obdrží předseda AS v kopii. 

Ing. Hnátková zaslala informace o své činnosti ve funkci viceprezidentky Eurodoc: 

- 28. - 29. 10. 2019, Brusel: Účast na finální konferenci Evropského projektu ENERI 

“The European Network of Research Ethics and Research Integrity“, který propojuje hlavní 

aktéry zainteresované ve vědecké etice a vědecké integritě.  

- 29. 10. 2019, Brusel: Účast na stakeholder meeting pořádaný Výborem pro Evropský výzkumný 

prostor a inovace (ERAC, European Research Area Committee). Zasedání se týkalo otázky 

budoucnosti a směřovaní Evropského výzkumného prostoru (ERA, European Research Area). 

- 7. - 8. 11. 2019, Praha: Účast na konferenci Knowlege-Research-Education Conference 2019 

„KRECon 2019: Open Access – Seeking balance“ pořádané Národní Technickou Knihovnou ve 

spolupráci s Eurodoc. Eva Hnátková byla členkou programového výboru. Na konferenci shrnula 

závěry z prvního dne, kterého se zúčastnili zahraniční experti na Open Science, Open Access 

a Plan S.  

- 26. 11. 2019, Paříž: Účast na zasedání ministrů pro školství v rámci francouzského 

předsednictva Rady Evropy (Council of Europe).  

Doc. Sysel: Jednání Fóra předsedů akademických senátů na Vysoké škole báňské – technické univerzitě 

Ostrava a Ostravské univerzitě: 

- Diskuze o chystané technické novele zákona o VŠ. 

- Prezentace hrubé mzdy v ČR a v akademické sféře (průměr, medián a rozložení na tarif a osobní 

hodnocení). 

- Vystoupení předsedy Vysokoškolského odborového svazu (Mgr. Petr Baierl) 

Usnesení č. 1: 

Fórum předsedů akademických senátů oceňuje kontinuální navyšování finančních prostředků do 

vědy a výzkumu. Apeluje však na to, aby byl obdobný přístup uplatňován také při navyšování 

prostředků na výuku, která je dlouhodobě podfinancována. 

Usnesení č. 2: 

Fórum předsedů akademických senátů vyjadřuje podporu Vysokoškolskému odborovému svazu 

v jednáních směřujících ke zlepšení platových podmínek všech pracovníků v terciární sféře 

vzdělávání. Současně apeluje na vedení jednotlivých vysokých škol, aby se navyšované finanční 
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prostředky do terciárního vzdělávání alokovaly prioritně do osobních nákladů, a to především 

do tarifních složek mezd. 

- Rektor uvedl, že tarify jsou přiměřené regionálním školám, zmínil složení mzdy AP – výuka 

a věda. 

Bc. Koutný, předseda Studentské komory AS UTB zaslal informaci: 

„Svoboda bez hranic“ – otevřený dopis premiérovi Andreji Babišovi 

- Iniciátorem Studentská komora Rady vysokých škol ČR 

- Výzva představitelům státu, aby se zasadili o podporu demokracie nejen u nás, ale i jinde ve 

světě. 

- Vyjádření hlasu podpory vysokoškolským studentům v Hongkongu, kteří jsou v současnosti 

vystavení tvrdému tlaku a perzekuci ze strany státního aparátu prefektury Hongkong. 

- „Studentská komora Akademického senátu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně vyjadřuje 

kontrasignací otevřeného dopisu „Svoboda bez hranic“ premiérovi České republiky Andreji 

Babišovi podporu studentům nejen vysokých škol v prefektuře Hongkong při přetrvávajících 

protestech proti systematickému pronásledování, perzekuci a věznění ze strany státního 

aparátu a za demokratické názory a projevy svobodné vůle.“ 

- https://www.svobodabezhranic.cz/ 

Dr. Matýsek: se dotázal na změnu ředitele Kolejí a menzy.  

Rektor uvedl, že Ing. Procházka odchází na vlastní žádost, nový ředitel se přijde AS představit na příští 

zasedání. 

Rektor: příprava směrnice k využívání univerzitou vlastněných bytů, (startovací byty, využití i pro 

externí členy pedagogického sboru). 

Doc. Skarupská: Zmínila pozdní informaci o konání akce a nedokonalou organizaci (nedostatek času 

na diskuzi) přednášky přední české socioložky, spisovatelky, novinářky a někdejší chartistky, paní 

PhDr. Jiřiny Šiklové, CSc., na téma: „Žilo se před Listopadem 1989 lépe než dnes?“. 

Dr. Sysala: Problematika žádosti o příspěvek zaměstnavatele ze sociálního fondu na pojištění 

zaměstnance. 

Ing. Macháčková podala informace ze zasedání sněmu RVŠ. 

Dr. Melichárek: Informace o sportovních výsledcích a aktivitách UTB ve Zlíně.  

 

Termín příštího zasedání AS UTB: 

K hlasování přítomno 33 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 242/3: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 17. prosince 2019 od 13 hodin s místem 

konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program 

tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 12/2019 (242).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       33 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 
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Usnesení AS UTB č. 242/3: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 17. prosince 2019 od 13 hodin 

s místem konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný 

program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 12/2019 (242).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

 

Příští řádné zasedání AS UTB  proběhne v úterý 17. prosince 2019 od 13 hodin s místem konání  

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

Konec zasedání: 15:45 

Ve Zlíně dne 1. 12. 2019 

Zapsala T. Kosinová 

 

 

 

 

 Bc. Lukáš Koutný, v. r.  doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D. v. r.  

předseda studentské komory AS UTB předseda AS UTB 


